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Agenda Verslag 

Opening 
19.30 – 21.00  

De voorzitter opent het afstemmingsoverleg om 19.30 uur.  
De accountant geeft een korte toelichting op zijn bevindingen.  
 

Jaarstukken 2014 
inclusief rapportage 
van de accountant 

De heer Drost heeft de controle afgerond. Deze is uitgevoerd in goede 
samenwerking met de organisatie. De documenten en administratie zijn 
goed toegankelijk. Hij adviseert het proces op controle jaarrekening verder 
aan te scherpen. Er zijn goede afspraken gemaakt maar daar moet wel in-
vulling aan worden gegeven. De jaarrekening geeft een goed beeld over 
het resultaat en de financiële positie. De accountant geeft voor dat deel 
van de jaarrekening een goedkeurende verklaring af.  
Ten aanzien van de rechtmatigheid, naleving wet- en regelgeving geeft de 
accountant geen goedkeurende verklaring af. Dat heeft te maken met een 
niet-juiste aanbesteding. Deze aanbesteding heeft een dusdanige omvang 
dat die over de tolerantie heen gaat. Daarover is de raad tussentijds geïn-
formeerd. 
Leusden kent een gezonde financiële en gezonde reservepositie. Daar-
over zijn geen zorgen. In het verslag worden nog enkele aanbevelingen 
genoemd: 
- Aanbestedingen, de dossiervorming en de borging in het proces. 
- Grondexploitaties, de risico's zijn goed beeld. Het is wel van belang 

naar de fasering te kijken. Sluit het aanbod ook aan bij de vraag in de 
regio. 

- De implementatie van de decentralisatie. Dat is een landelijk punt van 
aandacht. De informatie die de gemeenten nu ontvangen is nog heel 
summier. Daar heeft de accountant wel zorg over.  

 
De heer Van den Brink heeft een vraag over Jaarrekeningcontrole ge-
meente Leusden, pagina 11. Hij vraagt of de accountant de volgende pas-
sage kan toelichten: in het kader van het begrotingsbeheer blijven wij aan-
dacht vragen om financiële ontwikkelingen tijdig door te vertalen in de be-
groting.  
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Op pagina 12, eigen vermogen staat dat de reservepositie van Leusden 
ten opzichte van 2013 is afgenomen met ongeveer € 100.000,00. Dit wordt 
voornamelijk veroorzaakt door een omzetting reinigingsrechten naar voor-
zieningen.  
Onder solvabiliteit staat dat de liquiditeit is gestegen naar € 21,7 miljoen. 
Deze stijging wordt voornamelijk veroorzaakt door het positieve resultaat 
over 2014. Volgens hem gaat dat om een bedrag € 1,5 miljoen en het ver-
schil is ruim € 5 miljoen.  
Bij de langlopende en kortlopende verplichtingen kon hij het geelgearceer-
de staatje niet terugvinden.  
 
De heer Genders heeft een vraag over de decentralisaties. De accountant 
adviseert zo snel mogelijk de verbijzonderde interne controle uit te voeren 
op de processen die worden beïnvloed door de decentralisaties. Wat gaat 
het college doen om die sturingsinformatie te krijgen en wat gaat het colle-
ge doen om de beheersorganisatie sociaal domein op orde te krijgen. Hij 
mist in het accountantsverslag een oordeel over hoe de administratieve 
organisatie is ingericht. Het gaat om veel geld en grote risico's.  
 
De heer Vink heeft een paar vragen over de onrechtmatigheidsverklaring. 
Waarom is er een rechtmatigheidsverklaring en wat kan de raad daarmee? 
Welk risico loopt de gemeente Leusden met deze onrechtmatige daad? 
Moeten er nog mitigerende maatregelen plaatsvinden?  
Er is al aangegeven dat de zichtbare review op de opgeleverde controle 
niet altijd voldoende is. In 2014 is een verbetertraject ingezet en wat mist 
de accountant daar nog in.  
De informatie van derde partijen is voor het tweede jaar achtereen een 
aandachtspunt. Daarop zijn acties uitgezet, ziet de accountant daarin ver-
beteringen?  
 
De heer Den Boer zegt dat de accountant op pagina 18 meldt dat de aan-
levering van relevante documentatie vanuit de gemeente Amersfoort en 
het GBLT aanwezig was. Waarom deze twee en niet alle andere gemeen-
schappelijke regelingen?  
Wanneer wordt vastgesteld dat een zaak onrechtmatig is? Hoe vaak is de 
accountant aanwezig op het gemeentehuis en wanneer trekt hij zijn con-
clusies?  
 
De heer Sturkenboom sluit graag aan bij de vraag over decentralisaties. 
Het lijkt erop dat er een bijzondere ondertoon van zorg onder deze opmer-
king zit. Kan de accountant dat toelichten en daar een benchmark in ma-
ken? 
 
De heer Drost beantwoordt de volgende vragen: 
- Pagina 11, tijdige doorvertaling. Dat is een opmerking in algemene zin 

kijkend naar de afwijkingen. Daar is een afwijking op de baten en las-
ten van € 5 miljoen. Voor een aantal afwijkingen adviseert hij dit eerder 
door te voeren in de begrotingswijzigingen. Er zijn geen voorbeelden 
meegenomen in het rapport. Alle afwijkingen worden door de gemeen-
te in de jaarrekening gemeld.  

- De opmerkingen over de verschillen is terecht. Er staat een afname 
gemeld van € 0,1 miljoen, dat moet € 1 miljoen zijn. Dat wordt aange-
past in het verslag. 

- Bij de liquiditeit zullen de andere elementen in het verslag worden op-
genomen. Het verschil van € 3,5 miljoen is te groot. 
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- De gemeente Leusden heeft geen langlopende verplichtingen. Om die 
reden is geen geel gearceerd staatje. Dat wordt tekstueel aangepast. 

- Bij de decentralisaties gaat het om het oordeel van de accountant en 
de zorg van de accountant. In dit verslag staan de bevindingen met be-
trekking tot jaarrekening en controle 2014. Er is nog geen oordeel over 
de decentralisaties omdat dit is geëffectueerd met ingang van 2015. Bij 
de komende controle zal met name naar de decentralisaties worden 
gekeken. Bij de decentralisaties is zorg over het beschikken van goede 
gecontroleerde informatie. Op dit moment is de situatie zo dat jeugdin-
stellingen een verschotnota sturen maar er wordt nog geen verant-
woording afgelegd over de geleverde prestaties. Die informatie moet 
nog komen. De administraties van de instellingen zijn er niet op inge-
richt om verantwoording af te leggen aan dertig gemeenten. Er wordt 
hard aan gewerkt om die systemen goed in te richten. Tevens wordt 
gewerkt aan controleprocessen. Een ander aspect is de privacy; welke 
informatie kan aan gemeenten worden verstrekt. Dat wordt nog wel 
een uitdaging. De bevindingen van de interim-controle worden gerap-
porteerd in de managementletter. De bevindingen komen in de com-
missie en worden dan besproken. Er wordt nu al gekeken hoe deze 
uitdaging wordt opgepakt.  

 
De heer Sturkenboom zegt dat de uitdaging was om op 31 december 
2014 klaar te zijn voor de decentralisatie. In de aanloop naar 2015 zijn 
hiervoor al systemen opgestart. Zo ook de samenwerking met de gemeen-
te Amersfoort als uitvoeringsorganisatie.  
 
De heer Drost antwoordt dat dit ligt in de relatie opdrachtgever en op-
drachtnemer. Daarover is zorg. Krijgt de gemeente die informatie? Is het 
gecontroleerde informatie en is die informatie er tijdig. De afspraken zijn 
gemaakt maar de invulling laat weleens te wensen over.  
 
De heer Sturkenboom zegt dat er nu wordt teruggekeken naar 2014. Kan 
de accountant meer aangeven dan zijn zorg uitspreken over 2015? Kan hij 
een cijfer geven hoe de gemeente anticipeert op alles wat nodig is om dit 
probleem te beheersen? 
 
De heer Drost geeft geen cijfers. Er wordt naar de toekomst gekeken en 
hoe dit goed kan worden ingeregeld. De accountant controleert achteraf 
en geeft een oordeel over cijfers. Ten aanzien van de decentralisatie zijn 
nog geen cijfers bekend. In het kader van de adviserende rol kijkt hij voor-
uit en daarover kan hij geen oordeel geven.  
 
De heer Genders vraagt of het klopt dat instanties als jeugdzorg nu factu-
reren zonder dat er een controle op de rechtmatigheid heeft plaatsgevon-
den.  
 
De heer Drost zegt dat een deugdelijke registratie en controle één aspect 
is. Verantwoording afleggen is een ander aspect. Op dit moment kunnen 
de instanties nog geen verantwoording afleggen aan heel veel opdracht-
gevers. Voorheen moesten de instanties verantwoording afleggen aan één 
opdrachtgever.  
Spreker gaat verder met de beantwoording: 
- De rechtmatigheidscontrole wordt uitgevoerd omdat in 2002 is besloten 

dat de accountant een rechtmatigheidscontrole moet uitvoeren. Dat 
houdt in controle op naleving van wet- en regelgeving.  
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Die accountantscontrole staat wel ter discussie want het gaat om een 
discussie tussen college en raad. Dat is geen discussie tussen accoun-
tant en raad. Hij wacht de uitkomsten van het onderzoek af. Het risico 
voor Leusden ten aanzien van de geconstateerde onrechtmatigheid is 
dat een partij die de opdracht niet heeft gekregen verhaal kan komen 
halen bij de gemeente Leusden.  

- Het advies over mitigerende maatregelen moet worden gezien als een 
incident. Er gaan niet veel aanbestedingen mis en daarom is het advies 
opgenomen. Het gaat hier om een incident. De rechtmatigheidscontro-
les worden wel verder uitgebreid. Het advies is dat binnen het proces 
de nationale en Europese regelgeving goed wordt meegenomen. Die 
maatregelen zijn genomen. 

 
De heer Vink zegt dat dit een bewuste onrechtmatigheid betreft. Moet de-
ze ergens worden gemeld?  
 
De heer Drost is accountant en geen rechter. Het wordt gemeld in het 
verslag en in de accountantsverklaring. Dat is de verantwoordelijkheid van 
de accountant en hij meldt dat niet bij andere instanties. Hier is geen spra-
ke van fraude.  
 
De heer Sturkenboom vraagt aan de heer Vink wat de achtergrond van 
zijn vraag is.  
 
De heer Vink antwoordt dat als er een meldplicht is de gemeente Leusden 
een groot risico loopt. Als er geen meldplicht is, hangt het ervan af of de 
Europese commissie de zaak oppakt en ligt daar het enige risico voor de 
gemeente.  
 
De heer Van den Brink zegt dat hiermee de discussie van 2014 wordt 
overgedaan. Deze zaak is destijds toegelicht in de toen nog geheime ver-
gadering.  
 
De heer Vink kan de vraag niet terugvinden in de stukken van die verga-
dering.  
 
De heer Drost rondt zijn beantwoording af: 
- De opmerking over de verscherping van de jaarrekening en de tijdig-

heid van verbonden partijen geeft hij aan dat er wel verbetering is ge-
boekt. Er is nog wel verdere verbetering mogelijk door ervoor te zorgen 
dat specificaties beter op elkaar aansluiten. Ook is de informatief niet 
altijd tijdig aanwezig maar ook daarin is verbetering zichtbaar.  

- In 2014 was de informatievoorziening vanuit het GBLT en de gemeente 
Amersfoort echt een probleem. Daarin zijn nu stappen gezet. Het blijft 
wel een aandachtspunt.  

- Het controleproces is opgeknipt in twee fases. In het najaar is de inte-
rim-controle. Dan is het team ongeveer twee weken aanwezig op het 
gemeentehuis. Dan zijn er besprekingen met het college en het ma-
nagement. Bij de jaarrekeningcontrole is de accountant een langere 
periode aanwezig. Als er elementen zijn waarvoor tussentijds overleg 
nodig is dan is hij ook aanwezig op het gemeentehuis. Hij vijf- tot zes-
maal per jaar aanwezig voor besprekingen en de controles.  

 
De heer Genders vraagt wat het college doet om de sturingsinformatie te 
krijgen.  
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Wat gaat het college doen om de beheersorganisatie sociaal domein op 
orde te krijgen, zodanig dat kan worden vastgesteld dat de beheersing toe-
reikend is? Dat geldt voor de interne en externe controle. 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de gemeente klaar is om de administratie 
die de gemeente moet voeren te vullen met de benodigde informatie. Tot 
nu toe heeft de gemeente nog geen informatie ontvangen van de uitvoe-
rende partijen over de daadwerklelijk kosten van het sociaal domein. De 
financiën die de gemeente van het rijk ontvangt om de betalingen te doen 
zijn op orde. Het is bekend hoeveel geld de gemeente krijgt maar het is 
niet bekend hoeveel de gemeente moet uitgeven. Dat is ook de grote zorg 
van het college. Het gaat om grote bedragen en een verschil van een paar 
ton is veel geld. Het college dringt er bij de contractpartijen op aan dat zij 
zo snel mogelijk adequate informatie opleveren. Bij de decentralisatie is 
prioriteit gegeven aan de uitvoering en de financiële administratie komt 
pas daarna. Veel organisaties waren financieel administratief niet klaar 
voor deze omschakeling.  
 
De heer Genders vraagt of de contracten geen mogelijkheid bieden tot 
meer druk. 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de gemeente de eerste twee jaar verplicht 
is de continuïteit van werk bij deze instanties vast te houden. De gemeente 
kan niet zomaar overstappen naar een andere organisatie. Vanaf 2016 zijn 
er alternatieven mogelijk waardoor de gemeente met andere partijen za-
ken kan doen. Op dit moment heeft de gemeente geen andere mogelijk-
heden om de gewenste informatie eerder te krijgen. De gemeente wil niet 
dat deze organisaties een 'waterhoofd' krijgen op gebied van administra-
tieve processen. De gemeente wil zo goedkoop en zo goed mogelijk wer-
ken met zoveel mogelijk handen aan het bed. Hij begrijpt wel de zorg maar 
in de aanloopperiode ligt de prioriteit niet bij de facturering maar bij de ta-
ken in het sociaal domein.  
 
De heer Vink vraagt of het risico niet beter ingedekt kan worden door een 
bankgarantie te vragen. De gemeente loopt dan geen financieel risico op 
de voorschotnota's die zijn betaald.  
 
Wethouder Overweg antwoordt dat wordt gewerkt met bevoorschotting op 
basis van de inkoop binnen het sociaal domein. In de contracten is vast-
gesteld wie mag inkopen en hoe de bevoorschotting is geregeld. Het risico 
gaat met name over het aantal zorgbehandelingen dat wordt afgenomen. 
Dat kan hoger of lager uitvallen. Als het aantal afgenomen zorghandelin-
gen 10% lager is mag de gemeente ook 10% minder betalen. Als het meer 
dan 10% hoger is mogen de zorgaanbieders ook hoger factureren. Binnen 
een range van 20% loopt de gemeente geen risico. Hij hoopt gedurende 
het jaar te horen om hoeveel behandelingen het gaat, wat dit kost en hoe 
in de toekomst deze behandelingen uitgevoerd gaan worden.  
 

Reactie van het col-
lege 
 

De heer Den Boer is blij dat er nu in alle openheid zonder geheime stuk-
ken gesproken kan worden over bedragen. D66 heeft daar altijd op aan-
gedrongen en dat stemt hem tot tevredenheid.  
Op pagina 93, tabel B4 staat een opmerking over de risico's grondexploita-
ties. Dat stuk mist hij en dat kan de raad niet controleren. Het stuk bestaat 
wel want op pagina 125 wordt daaraan ook gerefereerd. Op dezelfde pa-
gina staat ook dat de gegevens zijn gebaseerd op de actualisatie in 2015. 
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Dat is of een typefout of het is heel raar want het gaat om de jaarstukken 
van 2014. Dan moet de stand van zaken worden vermeld van 31 decem-
ber 2014.  
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de actualisatie grondexploitatie 2015 in de 
tweede helft van 2015 naar de raad wordt gestuurd. Of het terecht is dat in 
de stukken van 2014 naar deze actualisatie wordt verwezen vraagt hij aan 
de heer Woltjer.  
 
De heer Woltjer antwoordt dat het genoemde stuk in de ambtelijke organi-
satie is vertraagd. Normaal gesproken is deze actualisatie in april van het 
desbetreffende jaar gereed. Bij de opmaak van de jaarrekening wordt altijd 
de laatste stand genomen omdat die de reële cijfers aangeven.  
 
De heer de Brouwer vult aan dat de actualisering normaal gesproken in 
het tweede kwartaal naar de raad gaan. Omdat de actualisatie is ver-
traagd, moet dit worden aangepast.  
 
De heer Vink zegt dat de accountant heeft aangegeven dat bepaalde za-
ken die wel bekend zijn niet op dat moment zijn doorgegeven in de be-
leidscyclus. Waardoor komt dat? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de accountant heeft aangegeven dat het 
om een algemene opmerking ging. Zodra het college merkt dat bedragen 
die in de begroting zijn opgenomen daarvan afwijken, meldt het college dit 
direct aan de raad. In zijn algemeenheid zal het college de raad op hoogte 
houden van alle ontwikkelingen die zich afspelen op de beleidsterreinen. 
De opmerking van de accountant richt zich op de administratieve verwer-
king in de begroting. Dat heeft niet te maken met het niet informeren van 
de raad.  
 
De heer Drost vult aan dat de raad geen informatie is onthouden. Het is 
de vraag op welk moment de raad deze informatie ontvangt. Voor een be-
langrijk deelt zitten de afwijkingen in de jaarrekening. Over het algemeen 
gaat het om afwijkingen die vrij laat in het jaar bekend zijn.  
 
Wethouder Dragt antwoordt dat met de raad een afspraak is gemaakt om 
de afwijkingen bij de Voorjaars- en Najaarsnota te melden. Als de raad el-
ke maand een actualisatie vraagt, kost dat veel administratieve inzet. Het 
is zaak dat de raad op de hoogte is van belangrijke afwijkingen die in de 
begroting zijn opgenomen. In de Raadsinformatiebrief worden altijd de ac-
tuele ontwikkelingen gemeld. 
 
De heer Genders vraagt wat de aanleiding voor de heer Vink is om deze 
vraag te stellen.  
 
De heer Vink antwoordt dat in de brief van de accountant staat dat som-
mige ontwikkelingen niet direct aan de raad gemeld.  
 
De heer Genders zegt dat bij het programma Werk en inkomen staat ver-
meld hoeveel inwoners in een re-integratietraject zaten. De resultaten van 
de trajecten zijn niet duidelijk. Het is niet te beoordelen in hoeverre de uit-
gaven een rendement opleveren. Het aantal bijstandsgerechtigden steeg 
en op dit punt mag meer duidelijkheid komen.  
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Wethouder Dragt zal dat zo spoedig mogelijk melden.  
 
De heer Van den Brink zegt op pagina 39 wordt gesproken over knoop-
punt Groene Zoom/Noorderinslag. Om financiële redenen is dat nog niet 
opgestart. Wat is die financiële reden? Op pagina 40 wordt gesproken 
over het verkeersplan Achterveld. Wat is de stand van zaken van dit plan?  
 
Wethouder Van Beurden zegt dat voor de renovatie van het kruispunt 
Groene Zoom/Noorderinslag een subsidie van € 500.000,00 van de pro-
vincie is ontvangen. De reconstructie van het kruispunt en de meerkosten 
voor de VRI komen op € 600.000,00 of € 700.000,00. Dan is het een 
kwestie van prioriteren. Met het verkeersplan Achterveld wordt in het na-
jaar gestart. Het kruispunt Heiligenbergerweg krijgt voorrang op de krui-
sing Groen Zoom/Noorderinslag omdat die met minder geld kan worden 
aangepast. Hij kijkt of hij voor het genoemde kruispunt meer geld van de 
provincie kan krijgen.  
 
De heer Vink zegt dat dit niet in de Raadsinformatiebrief heeft gestaan.  
 
Wethouder Van Beurden meldt het nu. Deze projecten zijn gekoppeld aan 
de stand Bovenwijks en pas als duidelijk is wat de middelen zijn om de 
Ben Pon Baan door te trekken en het derde spoor te realiseren wordt in de 
herprioritering gekeken welke middelen nog vrij zijn. In de Voorjaarsnota 
en in deze stukken staat dat er op dit moment niet genoeg middelen zijn 
om dit kruispunt aan te pakken.  
 
De heer Van den Brink vraagt of hij goed begrijpt dat als er geen extra 
middelen komen vanuit de provincie dit plan van tafel gaat.  
 
Wethouder Van Beurden zegt dat de plannen dan niet in 2015 worden ge-
realiseerd. Hij gaat eerst het werk in Achterveld uitvoeren. Ook daarvan 
zijn de exacte kosten nog niet bekend. De kosten voor de Heiligenberger-
weg worden wat preciezer. Daarna is bekend welke fondsen nog in het 
fonds Bovenwijks zitten. Daarna zal hij de raad laten weten of er nog mid-
delen zijn voor dit kruispunt. Dat is op zijn vroegst 2016. De uitslag van de 
gesprekken met de gedeputeerde zal hij aan de raad melden.  
 
De heer Den Boer snapt dat een jaarverslag tekst moet bevatten. Maar 
als er alleen tekst en geen harde cijfers staan dan mist hij als raadslid een 
stukje informatie dat hij wel graag wil ontvangen. Het gaat om meerdere 
onderwerpen waarover hij graag meer informatie zou ontvangen. Hij 
vraagt of de jaarrekening waar mogelijk meer gekwantificeerd kan worden.  
 
Wethouder Dragt antwoordt dat met een werkgroep Planning & Controlcy-
clus wordt gewerkt aan een andere manier van rapporteren. De rapporta-
ge zal meer digitale informatie bevatten en meer lagen bevat. Er wordt een 
aantal leveranciers van dit soort systemen benaderd. Hij heeft voorbeel-
den gezien waarin op een betere manier invulling wordt gegeven aan de 
informatie. Hij hoopt dat met een nieuwe vorm van rapporteren de jaarre-
kening, het jaarverslag en de begroting aan de wensen van de raad tege-
moet te komen.  
 
De heer Van den Brink zegt dat de nieuwe werkwijze pas ingaat in 2017.  
 
Wethouder Dragt vult aan dat wellicht tijdens een proefperiode trajecten 
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naast elkaar kunnen lopen.  
 
De heer Den Boer zegt dat een aantal keer is aangegeven dat zaken in de 
stukken aangepast moeten worden.  
 
De heer Van den Brink geeft aan dat geen antwoord is gegeven op de 
vraag of bij de grondexploitatie in een jaarrekening over 2014 een be-
schouwing hoort te staan uit 2015.  
 
De heer De Brouwer zegt dat het jaartal 2015 hoort bij de actualisering 
2015 die in het tweede kwartaal geleverd zou moeten worden. Die komt nu 
na de zomervakantie. De cijfers in de jaarrekening probeert het college al-
tijd zo actueel mogelijk te houden. Er hoeft niets aangepast te worden, in 
het derde kwartaal kloppen de cijfers weer.  
 
De Jaarrekening gaat als hamerstuk naar de raad.  
 

Onderzoeksaanpak 
beleidsinformatie 

Mevrouw Van de Vlierd zegt dat op basis van de aangedragen onderwer-
pen vanuit de raad er een onderzoeksaanpak is uitgewerkt over de kwali-
teit van de beleidsinformatie. Voorheen was een onderwerp redelijk ver 
uitgewerkt wat ertoe kon leiden dat minder relevante vragen toch breed 
werden uitgewerkt. De nieuwe aanpak gaat uit van een flexibele werkwijze 
en minder relevante zaken zullen niet zo diep worden uitgewerkt. Op on-
derwerpen die het onderzoeken waard zijn kan verder worden ingezoomd.  
 
De heer Van den Brink heeft de stukken gelezen en hij kan zich vinden in 
de onderzoeksmethode.  
 
De heer Den Boer mist in het stuk de hoofdvraag van het onderzoek. Wat 
wil de Rekenkamer met het onderzoek. Het gaat erom dat de raad tijdig de 
informatie van het college krijgt om het college efficiënt te kunnen controle-
ren. De subvragen zijn prima geformuleerd.  
 
Mevrouw Van de Vlierd antwoordt dat de hoofdvraag voor het onderzoek 
naar de beleidsinformatie vanuit de fractievoorzitters is gekomen. Uit de 
vervolgvragen blijkt dat het onderzoek zich op de vraag van de heer Den 
Boer richt. In het vooronderzoek kan de hoofdvraag nog worden aange-
scherpt. In het rapport dat wordt uitgewerkt zal uiteindelijk antwoord wor-
den gegeven op de hoofdvraag, namelijk de kwaliteit van de beleidsinfor-
matie. De nadere aanscherping zal zij in vooronderzoek proberen te vin-
den. De hoofdvraag is nu nog niet scherp geformuleerd.  
 
De heer Genders begrijpt dat de hoofdvraag nog niet heel scherp is ge-
formuleerd. De VVD vindt het goed dat in het onderzoek wordt gekeken 
naar de informatie die de raad nodig heeft om vooraf te sturen en keuzes 
te maken. Hij meent dat per programma voor de Kadernota duidelijk moet 
zijn waar de knel- en verbeterpunten liggen. Dat kan niet alleen gebaseerd 
zijn op het CUP. Dat moet ook vergeleken worden met andere gemeenten 
bijvoorbeeld via waarstaatjegemeente.nl. 
 
De heer Sturkenboom zegt dat als hij de hoofvraag kwaliteit van de be-
leidsinformatie combineert met de context van de Rekenkamer er een 
strakke cijfermatige analyse ontstaat. Wordt ook gekeken naar de informa-
tiestroom van gemeenschappelijke regelingen waarbij de informatie vaak 
achteraf beschikbaar is terwijl deze beter vooraf beschikbaar had kunnen 
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zijn.  
 
Mevrouw Van de Vlierd antwoordt dat het niet de bedoeling is een cijfer-
matige analyse te maken. Er wordt gekeken naar beleidscycli. Het aan-
dachtspunt voor de gemeenschappelijke regelingen en de vraag van de 
VVD zal zij meenemen in het onderzoek.  
 
De heer Vink zegt dat er veel informatie beschikbaar is. Hij is vooral be-
nieuwd naar de effectieve informatie. Hoe krijgt de raad niet te veel maar 
wel de juiste informatie. Een hoofdvraag is wel verhelderend voor het on-
derzoek dat zal de evaluatie ten goede komen.  
 
De heer Van den Brink zegt dat de raad drie vragen heeft aangeleverd 
waarvan de bovenste is uitgekozen voor het onderzoek. Beheer en sturing 
van verbonden partijen vallen niet onder dit onderwerp. Die vraag moet nu 
niet te veel worden meegenomen.  
 
Mevrouw Van de Vlierd zegt dat het onderzoek naar gemeenschappelijke 
regelingen een andere suggestie voor een onderzoek is geweest. De 
vraag van GroenLinks-PvdA kan wel worden meegenomen in een case-
onderzoek naar beleidsstukken. Zij ziet de vraag meer als klein onderdeel 
in een bepaald onderzoek.  
  

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 21.00 uur. 
 


